
Lastig gesprek met de baas

J nweerwordreen

þ -""..h"ppeliik en politiek
a- p.oo,.". op hec bord van

de ondernemingsraad gelegd.

Minister Asscher heeft een wers-

voorstel ingediend bij de Tweede

Kamer waarin een gesprek ver-

plicht wordt gesteld tussen de or
en bestuurders van grote onder-

nemingen over de beloning van

de laatsten. Anders gezegd, de or
moe! mec de baas gaan praten
over zijn beloning. De or kan ver-

der niets, heeft geen adviesrecht

of zoiets, moet alleen over die

beloning praten nadac de baas

alle gegevens erover heeft ver-

strekt. Ook kan het gesprek

gevoerd worden in het kader van

Door Paul F. van der Heijden

het hele beloningsgebouw in de

onderneming.
Moec de or hier blij mee zï1n?

Ik zou menen van niet, en vind
het een laffe sreek van de poli-
dek. V/ei een grote mond over

onrech rva¿rdige beloningsver-

houdingen in grote ondernemin-
gen, maar het probleem verder op

hec bord van de or schuiven zon-
der zelfiets te doen en zonder de

or bevoegdheden te geven. Met
verwijzing naar' he! systeem'

waarin stâÍrt voorgeschreven dat
nu eenmaal de aandeelhouders

erover gaan. De aandeeihouders

gaan ook over bijvoorbeeld fusies,

maar daar heeft de or wel advies-

recht. Het kan dus biijkbaar wel,

zo'n combinatie. Als je maar wilt.

Hoe moeten we ons het gesprek

met de baas voorstellen in de

praktijk? De or van accountancs-

en advieskantoor Ernst en Young
(EY) bespreekt met de baas ('ma-
naging partner') diens salaris en

vraagt'en passant' hoe zijn sala-

ris en dat van zijn collega-EY-

partner oud-premier Balkenende
(die van de Balkenende-norm) in
het 'plaatje' past? En hoe de oud-

premier dac dan weer rijmt met
'zljn' norm? Zo ongeveer?

Verder blijven de hoogste bazen

van in Nederland gevescigde mul-
tinationals buiten beeld. De or bij
die grote bedrijven gaat'alleen'
praten over de Nederiandse sub-

holding en de

beloning van

de bestuurders

daar?

Inderdaad,
want de or gaat

Hete aardappel

Datzelfde argument geldt ook
voor bijv. de wegenbouw, maar

daar gelden die maximumnor-
men weer niet. Voor de banken-

seccor gelden ook weer aparr,e,

veel hogere normen (want: tijdens
de crisis gered door de overheid).

Maar de presi-

dent van de

Nederlandsche

Bank, Klaas

Knot, mag weer

meer verdienen

in zulke situaties altijd alleen

maar over de Nederlandse accivi-

teicen. Dus wel met de baas van

Unilever Nederland pracen over

diens beloning, maar niet met
Paul Polman, de baas van het hele

werel domvattende bedrijf over

zijn beloning. Dat is weer voorbe-

houden aan de aandeelhouders.

Het wetsvoorstel laat weer eens

zien hoe volstrekt chaocisch en

hap-snap 'de politiek' zichbezìg
houdc met de topbeloningen.
Voor sommige sectoren gelden

wettelijke maximum normen, zo-

als bijv. ín de zorg. Argument:
daar worden de beloningen deels

uit publiek geld betaald.

dan de Minister-President. Terwijl
de Staat 100% van de aandelen

van de Nederlandsche Bank in
bezit heeft.

Bent u er nog? Snapc u het nog?

Het wecsvoorstel moet nog wor-
den behandeld in de Tweede en

Eerste Kamer. Ook daar zullen
weer vele woorden aan 'eerlijke'
beloning worden gewijd en wie

daar over gaat. En zonder daar
een antwoord op te geven, de

kwescie op het bord van de or ce

leggen. Dat helpt.

Pauf F. van der H eiiden is hoogleraar

Intemationaal Arbeidsrecht aan de

Uniuersiteit øn Leiden

Na de Brexit
Door SjefStoop

I I et referendum over de

t{ Brexic viel samen met het

I ! noogr.iro.n voor Eor-
vergaderingen. Dar gaf een mooie
inkijk op hoe Europese werk-
nemersvertegenwoordigers naar

die verrassende uitslag keken.
Vaak moest ik de vraag beant-
woorden of dit ook in Nederland
zou kunnen gebeuren. Ik kon dat
niet 1007o ontkennen.
Wat me opviel was hoe geraakt de

Eor-leden waren, en nier alleen de

Britcen, door de Brexit.

Tegelijkertijd toonden ze niets
van de kleinzielige rancune die

doorklonk in de commencaren

van de voorziccers van de

Europese Commissie en het
Buropese padement, die de

Britcen'voor straf'er nu ook zo

snel mogelijk uic wilden gooien.

Het leek wel of de Brexit de Eor-

leden extra mociveerde. Want bij
alle terech¡e kririek op Europa is

voor mensen die bij mulrinatio-
nals werken, één ding overduide-

lijk. Het is niet mogelijk om te-

genwicht ce bieden aan de macht
van deze bedrijven als overheden

en werknemersvertegenwoordi-

gers alleen op lokaal niveau kun-
nen opereren. Dat zagenwebij-
voorbeeld toen de Europese

Commissie Microsoft op de

knieën dwong.

Bij alle beschouwingen over de

onvrede over de EU komen twee

zaken naar voren waar het con-

trast met de Eor bijzonder inte-
ressant is. Brussel zou ons he! ge-

voel geven dat steeds meer zaken

boven ons hoofd worden beslist.
En Brusselse politici worden niec

als volksvertegenwoordigers

gezien. Hec negatiefste voorbeeld

daarvan is misschien wel de voor-
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Hoezo vakantie?

A*:ï,'.1:ä{;-
dat menig orlid en ambtelijk
secretaris daar ook naar uickijkt.
Het or-werk komt meestal even

'stil te liggen'. Tenzij er een

belangrijke adviesaanvraag wordt
ingediend.

Eenpaar jaar geleden werkte ik
bij een groot accountantsbureau.

Hec merendeel van de or was op

vakantie, waaronder ook de mees-

te DB-leden. Op vrijdagmiddag
wensten de voorzitter van de or
en ik (de AS) elkaar prettige
vakantie, zij drie weken naar

Frankrijk en ik tien dagen in
Nederland, uitjes met de kids.

Door Liza Arends

Prompt werd de maandag erna de

vice-voorzitter van de or gebeld

door één van de drie bestuurs-

leden van de organisatie. De

bestuurder was op vakanrie, even-

als zijn vaste sidekick, het hoofd
personeelszak en. Zrjn mededeling

was vriendelijk, kort en bondig.
Er stond een flinke overname op

de planning, het was aliemaal

strikt geheim en er moest snel

over besloten worden (binnen

tien dagen! ). Bovendien realiseer-

de hij zich dat er een or en een

WOR bestond en dat hij daar

vermoedelijk iets mee zou moeten

doen...
De eerste actie van de vice-voor-

zitter bestond uit het voor hem

maken van een toelichdng op hec

relevance WOR-artikel en de te

volgen procedure. Het bestuurslid
liet de adviesaanvraag voorberei-

den en zou die samen met de

onderhandelingsstukken nog

dezelfde week aan de or sturen.

De vice-voorzitter informeerde
alle or-leden alvast, ook de voor-
zttter in Zuid-Frankrijk.
Het or-iid dat het meest geschikt
was om de smkken rond de over-

name te beoordelen, zou al op

donderdag vrij zíjn en de maan-

dag daarop vercrekken naar

Kroatiê. De scukken kwamen vrij-
dagmiddag, dus kon hrj gelukkig
nog het hele weekeinde aan de

beoordeling werken. Op zondag-

middag onwing de vice-voorzitter

de anaiyse, die hij op maandag-

ochtend rondstuurde.'s Middags
belde hrj om alle vragen en

opmerkingen
te verzamelen.

Van acht van de

tien or-leden

kreeg hij
reactie!

Lekker relaxed

BlackBerries in Frankrijk en

Kroacie).

Woensdag inderdaad begin van

de middag de reacties onwângen
en verwerkt in het concept. Dit op

de mail gezet met het verzoek om
vóór donderdag 11:00 te reageren.

In nauw overleg met de vice-voor-

zitcer donderdag tussen 11:00 en

11:30 alle reaclies verwerkt en hec

definicieve

advies binnen

de deadline

uitgebracht.
Pffff Missie

volbracht,

De volgende morgen begon ik
weer en opende ik mijn mailbox.
OK, even diep adem halen, alles

dooriezen en uiteraard telefo-

nisch afstemmen met de vice-

voorzitter. Samen een resumé

maken van alle vragen en opmer-

kingen voor het bestuur en op de

mailzetten (check, gelukt), en

alvast het concept van de advies-

brief maken (check, ook gelukt).
Afgesproken dat woensdag de

reactie van het bestuur komc en

in de concept-adviesbrief wordt
verwerkt en dat alle or-leden daar

nog op reageren (incl. de

complimenten uit Frankrijk van

de voorzitter met in de ene hand
een BlackBerry en in de andere

een glas heerlijk koele Clairette de

Die, complimenten uit Kroatië en

wat andere oorden en van het be-

scuurslid. Maar waar was mijn va-

kandegevoel ook aiweer gebleven?

Liza Arends is d.irecteur/eigenaar uan

OR-ondersteuning am btel tjk secretaris

en bestuørslid uan de BVMP

zítter van de Europese

Commissie, Jean-Claude Juncker.
Die week stond er een foto in de

kranc hoe hij zijn hand voor de

camera van een fotograaf hield
om !e voorkomen dat deze een

foto maken kon van de leider van

de UK Independent Party-leider

Nigel Farage. Met dac soort
Europese politici heb je geen anci-

Europa partij meer nodig.
Op minstens cwee manieren lijkt
me dat het Europa van de Eor een

tegenwicht vormt voor dezeniet
geheel onterechte kritiekpunten,
ai is dit misschien maar klein.

Met de Eor is een systeem gescha-

pen dat werkelijk een Europa'van
onderop'is. In Eor's zllnnaar

www.orinformatie.nl ¡}@informatief

schatting meer dan 20.000 men-

sen actiefdie direct hun collega's

vertegenwoor diger' Zij proberen

namens dre collega's grip te krij-
gen op wac er gebeurt in her

bedrijl iets wat de lokale or's in
multinationals steeds meer ont-
glipc. Die grip
begint, net als

met alles wat er

gebeurt op
hoog internati-
onaal niveau,

meer abstracte thema's. Het ver-

eist inzicht en discussie om dat te

vertalen naar mogelijke conse-

quenries op de werkvloer Dat is
iets wat de collega's in de Eor

doen. Als het bedrijf bereid is hen

serieus te informeren en te raad-

plegen, kunnen
op die manier
veel geruchcen,

onnodige zor-

gen en onzeker-

heden worden

mingzal hij wel overleven. Die is
gebaseerd op zaken waar de Eor
nu juist geen last van heeft maar
eerder een medicijn tegen is. Maar
een einde van de EU zal de Eor

niet overleven. Ondanks alle

mooie woorden is de a-iler voor-

naamste reden waarom bedrijven
een Eor hebben ingesteld roch

vooral: omdat het wettelijk moet.

Zor'der dit soort incernationaie
regelgeving vrees ik dat Europa

sociaal terug zai vallen op het

recht van de economisch sterkste.

Om dat te voorkomen neem ik
Juncker dan maar voor lief

Sjef Stoop is trainer/ adaiseør bij EOR
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Pro-Europa

met begrijpen en daarmee met
informatie. Dat houdt echcer ook
in dat mensen bereid moeten zijn
zich te verdiepen in de informacie.

Dat is niet altijd eenvoudig om-
dat het nu eenmaal vaak gaat over

weggenomen en krijgt het ma-

nagement een nuttige' reiliqt
check'van de op hoog niveau

voorbereide plannen.

DeBor zal de Brexit wel overle-

ven. Ook de anti-Europese stem-




